



A scene that counterpoints the energy situation of the past with the present. The old gas-pump, with its memories of a time when gasoline was inexpensive and in bountiful supply, stands empty and abandoned on a grey winter day of the nineteen seventies. Photograph by Robert Rickerd, NRC. This issue of Science Dimension emphasizes energy, with three stories describing some of the ways in which the National Research Council is meeting the challenge posed by Canada's dwindling reserves of fossil fuel.

Un spectacle qui souligne le contraste existant entre la situation énergétique passée et présente. Cette vieille pompe à essence auréolée des souvenirs d'un temps où le carburant était abondant et bon marché se dresse, vide et abandonnée, sur la toile de fond qu'offre cette grise journée de l'hiver dernier. Photographie de Robert Rickerd, du CNRC. Ce numéro de Science Dimension consacre une large place à l'énergie puisque trois articles décrivent quelques-unes des solutions envisagées par le Conseil national de recherches pour résoudre le problème posé par l'épuisement des gisements canadiens de combustibles fossiles.